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Onderwerp:  Voordracht  64 – Aanbevelingen PS en Europa    

 

 

De commissie adviseert: de voordracht te bespreken in de vergadering van PS d.d. 28 september 

2015 en dan ook de leden van het COE te benoemen.  

De Statengriffie zal de fracties verzoeken namen van kandidaten voor het COE aan de Statengriffie door te 

geven.              

  

 Voor de behandeling van dit punt in de commissie M&F: zie hieronder het uittreksel uit het conceptverslag 

van de vergadering van de commissie 7 september 2015.  

 .   

4a. Voordracht Aanbevelingen PS en Europa (VD-64) 

De voorzitter verwelkomt de Commissaris van de Koning, de heer Remkes, die aanwezig is in zijn 

hoedanigheid als voorzitter van het Presidium. Het betreft een voordracht van het Presidium. 

Mocht de commissie adviseren de Coördinatiecommissie Europa in te stellen dan moet de 

vertegenwoordiging vanuit de verschillende fracties voor 28 september 2015 kenbaar worden gemaakt. 

 

De heer De Graaf (CDA) vindt de voortzetting van activiteiten namens de provincie een goede zaak is. 

Ondersteuning vanuit Europa vereist dat de provincie daar goede contacten heeft. Het samenwerkingsverband 

is in het verleden een goed instrument gebleken. De CDA-fractie wil dat graag continueren. 

 

De heer Van Straaten (VVD) vertelt dat de VVD instemt met de instelling van een commissie, vanwege de 

goede ervaringen met de Coördinatiecommissie Europa uit de vorige Statenperiode. De VVD zou de 

commissie bij voorkeur koppelen aan de commissie Mobiliteit en Financiën, omdat de portefeuille Europa 

onderdeel uitmaakt van deze commissie en naar het model zoals de auditcommissie in de vorige periode 

functioneerde. Koppeling aan de commissie Mobiliteit en Financiën biedt ook mogelijkheden om met de 

verantwoordelijke gedeputeerde over dit beleidsterrein te kunnen debatteren. De VVD zou de commissie zo 

snel mogelijk in contact willen brengen met het Huis van de Nederlandse Provincies. Het Presidium heeft 

inmiddels voorgesteld om dit contactmoment in december te laten plaatsvinden. De VVD is daar blij mee. 

De commissie zou regelmatig moeten rapporteren over wat op dit beleidsterrein wordt bereikt. De VVD 

ondersteunt een samenstelling van de commissie waarin de verschillende Statencommissies 

vertegenwoordigd zijn, zodat op alle beleidsterreinen kansen zo goed mogelijk kunnen worden benut. 

 

De heer Nieuwenburg (PvdA) zegt dat ook de PvdA de voortzetting van het initiatief steunt. Het is belangrijk 

om focus aan te brengen in werkzaamheden. De fractie ziet de intenties van de commissie dan ook met 

belangstelling tegemoet, voor wat betreft de inzet voor de komende tijd. 

 

De heer Van Berkum (GroenLinks) merkt op dat de commissie naar de mening van GroenLinks in de vorige 

periode te beperkt was. GroenLinks zou het liefst zien dat alle commissies zichzelf, zelfstandig oriënteren op 

Europa. Een nieuw in te stellen commissie zou dan ook puur coördinerend moet zijn om ervoor te zorgen dat 
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de verschillende inhoudelijke Statencommissies in staat zijn om Europa in te gaan. Europa is onderdeel van 

alles en heeft met alle beleidsterreinen te maken. 

GroenLinks maakt graag onderdeel van een dergelijke coördinerende commissie. 

 

De heer Leever (ONH) sluit zich aan bij de vorige sprekers. Er dient qua samenstelling een juiste balans te 

liggen tussen coalitie- en oppositiepartijen. 

 

De heer Ceder (CU-SGP) vindt het goed om aandacht te hebben voor de Europese aspecten. De fractie van CU-

SGP betwijfelt of de COE daar het beste middel voor is. Gezien deze twijfel is het goed om bij de evaluatie na 

twee jaar te bekijken welke concrete resultaten zijn bereikt. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) meldt dat 50PLUS instemt met de voordracht. Net als de heer Leever wenst 

spreekster dat goed worden gekeken naar de juiste balans tussen coalitie- en oppositievertegenwoordiging. 

 

De heer Sint (SP) zegt dat de SP zich aansluit bij de woorden van GroenLinks. 

 

Mevrouw Vermaas (PvdD) merkt op dat de Partij voor de Dieren twijfels heeft over nut en noodzaak van een 

dergelijke commissie. De fractie sluit zich aan bij de woorden van de CU-SGP. Echter, als een thema als 

prioritair thema zou worden verkozen dan kan een dergelijke commissie wel een meerwaarde hebben. 

 

De heer Tijssens (D66) wijst op het evaluatierapport, waarin wordt gesteld dat de controlerende rol een 

lastige is. Dat de kaderstellende rol ook beter tot zijn recht kan komen, wordt niet benoemd in  het rapport. 

D66 stelt voor dat de nieuwe COE methodes verzint om meer 'out reached' te werk te gaan en ervoor te 

zorgen dat Europa meer op het netvlies van de Statencommissies komt.  

 

De heer Van Hooff (PVV) was in de vorige periode lid van de COE. Zaken die hij daar leerde bewijzen dat de 

COE de komende vier jaar echt noodzakelijk is. De PVV is voor een dergelijke commissie. De heer Van Hooff 

sluit zich voorts aan bij de woorden van de heer Leever. 

 

Als voorzitter van het Presidium merkt de heer Remkes het volgende op. In het voorstel is al vastgelegd dat 

na twee jaar wordt geëvalueerd. De COE zal dat moeten oppakken. Dat geldt ook voor de discussie over de 

kaderstellende rol. Overigens ligt er met de ‘Randstedelijke Strategie Europa, al een belangrijk 

kaderdocument.  

Waar het gaat om het afleggen van verantwoording en de controlerende rol is het verstandig om de 

commissie Mobiliteit en Financiën als primair aanspreekpunt te kiezen. Afgesproken zou kunnen worden dat 

de COE halfjaarlijks rapporteert. Die rapportage wordt vervolgens aan alle Statenleden toegezonden en 

geagendeerd in de verschillende Statencommissies. Op deze manier houden alle Statenleden en 

Statencommissie zicht op de voortgang in de werkzaamheden. 

 

Bij interruptie merkt de heer Van Berkum (GroenLinks) op dat dit niet in de buurt komt van hoe GroenLinks 

het graag zou zien, namelijk dat alle commissie ‘naar Europa gaan’ en er uitgebreid over praten. In de vorige 

periode kreeg elke commissie een bezoek van een COE-lid. Wellicht is dat naast het agenderen van de 

voortgangsrapportage nog een goede toevoeging? 

 

De heer Remkes (als voorzitter Presidium) merkt op dat Provinciale Staten en commissies over hun eigen 

orde en wanorde gaan. In de COE zou kunnen worden afgesproken dat leden de betreffende 

commissievergadering bijwonen, wanneer de voortgangsrapportage op de agenda staat. 

 

Bij interruptie wijst de heer Tijssens (D66) op wat in de vorige Statenperiode is afgesproken, namelijk dat 

standaard een passage over het Europese aspect in de oplegnotities c.q. beleidsflappen wordt opgenomen. 

De heer Tijssens brengt deze afspraak graag in herinnering. 

 

De heer Remkes (voorzitter Presidium) veronderstelt dat dit vanuit de griffie kan worden opgepakt, om kort 

die dimensie in beeld te brengen. Op 21 september komt de Agendacommissie bijeen. De betreffende 

afspraak zou dan aan de orde gesteld kunnen worden 

 

Bij interruptie wijst de heer Tijssens (D66) erop dat Gedeputeerde Staten daarvoor dan het materiaal zouden 

moeten aanleveren. 
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De heer Remkes (voorzitter Presidium) legt uit dat de betreffende informatie vaak al is opgenomen in de 

voordracht aan Provinciale Staten. Hij noemt als voorbeeld PAS (Programmatische Aanpak Stikstof), waarbij de 

Europese dimensie nadrukkelijk in beeld wordt gebracht. De heer Remkes zegt toe dat het college van GS zijn 

best zal doen om met de gevraagde informatie te komen. 

De vertegenwoordiging van de commissies in de COE moet in de volgende Statenvergadering bekend zijn. Het 

contact met het Huis van de provincies staat als een werkbezoek op het programma. Het is van belang dat 

met name de leden van de COE aan het betreffende werkbezoek deelnemen. 

Betreffende de juiste balans tussen coalitie- en oppositievertegenwoordiging in de COE hoopt de heer Remkes 

dat de verschillende fracties rekening houden met dat evenwicht. 

 

De voorzitter zegt toe dat, ter herinnering, een bericht zal uitgaan in verband met de samenstelling van de 

COE. 

 


